
Protokół Nr 23/20 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, które odbyło się 1 września 2020 r., w godz. 13.00 – 14.08, w trybie obrad 

zdalnych.  

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone. Lista obecności 

stanowi załącznik nr 2. 

Obrady Prowadził Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw 

Rodziny Waldemar Wrona. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli do realizacji następujący porządek obrad: 

 

I Część 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Konsultacje projektu Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 2030+. 

 

II Część 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Świętokrzyskiego 

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego o stanie sanitarnym województwa 

świętokrzyskiego w 2019 roku. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania aktywami 

trwałymi samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których podmiotem 

tworzącym jest Województwo Świętokrzyskie. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Zespolonemu w Kielcach na wynajem pomieszczeń o łącznej powierzchni 145,72 m², na 

okres dwóch lat. 

6. Informacja z realizacji zadań samorządu województwa z zakresu rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych dofinansowanych ze środków PFRON w 2019 r. 



7. Informacja na temat możliwości ujęcia w tworzonym regulaminie udzielania zamówień 

publicznych Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego zapisów 

dotyczących stosowania społecznie odpowiedzialnych zamówień publicznych. 

8. Wybór przedstawiciela Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny do udziału 

w pracach Komisji rozpatrującej wnioski o przyznanie stypendiów dla studentów 

kształcących się na kierunku lekarskim. 

9. Sprawy różne. 

 

Materiały do punktów 3-5 stanowią załączniki do akt XXIV sesji Sejmiku. Prezentacja 

dotycząca projektu Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 2030+ oraz materiały 

do punktów 6-8 są załącznikami do akt Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw 

Rodziny.   

 

 

Przebieg posiedzenia 

Głos zabrał radny Grzegorz Gałuszka, który przypomniał, że radni zapoznali  

się z projektem Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 2030+ oraz projektami 

uchwał. W związku z tym, zaproponował, aby skrócić czas omawiania materiałów  

i skoncentrować się na dyskusji.  

Propozycja została zaakceptowana przez wszystkich członków Komisji.  

  

Ad 2.                  

Radni otrzymali projekt Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 2030+,  

za pośrednictwem systemu eSesja (prezentacja stanowi załącznik nr 3). 

 

Przewodniczący Komisji, Waldemar Wrona, otworzył dyskusję.  

 

Radny Grzegorz Gałuszka przypomniał, że wkrótce zakończą się spotkania konsultacyjne 

projektu Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 2030+. Poprosił  

o przygotowanie informacji na temat wszystkich uwag zgłoszonych do projektu oraz tych, 

które zostały uwzględnione.  



 

Zastępca Dyrektora Departamentu Inwestycji i Rozwoju Tomasz Janusz wyjaśnił, że po 

zakończeniu konsultacji zostanie przygotowany raport, który będzie zawierał powyższe 

informacje.  

 

Radny Piotr Żołądek wyraził obawę, że obecna sytuacja ekonomiczna może w znaczącym 

stopniu ograniczyć skuteczność i efektywność wykorzystania pewnych założeń zawartych  

w projekcie Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 2030+ oraz realizację 

poszczególnych zadań. Radny Piotr Żołądek podkreślił, że na etapie konstruowania Strategii  

warto pomyśleć nad pewnym zabezpieczeniem, aby w razie niepowodzenia można było ten 

program przesunąć w realizacji. Poruszył kwestię rosnącego zadłużenie państwa, kondycji 

finansowej samorządów, wysokich kosztów pracy oraz uwzględnienia w Strategii Rozwoju 

Województwa postulatu odciążającego przedsiębiorców. Przypomniał o roli wsparcia 

finansowego z Unii Europejskiej. 

Wicedyrektor Tomasz Janusz nadmienił, że obecna sytuacja bez wątpienia przemodelowała 

pewne wcześniejsze założenia. W związku z tym niektóre zapisy zawarte w projekcie zostały 

wzmocnione, inne nieco ograniczone. Przypomniał, że przyszłość jest bardzo niepewna,  

tj. nie jesteśmy w stanie dokładnie oszacować wpływu pandemii na gospodarkę światową, 

krajową czy województwa. Zapewnił, że wnioski wyciągnięte po długich dyskusjach  

oraz analizach potwierdzają trafność i aktualność celów zawartych w Strategii, jedynie czas 

potrzebny do ich realizacji może się wydłużyć ze względu na panujące warunki. Dodał,  

że weryfikacja zasad, według których będą realizowane programy i projekty w nowej 

perspektywie finansowej jest na tym etapie możliwa.    

W dalszej dyskusji radny Piotr Żołądek odniósł się do problemów związanych z kondycją 

firm i poruszył kwestię korzystania z unijnych środków finansowych.  

Innych uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję.                  

Ad 3.         

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Świętokrzyskiego 

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego o stanie sanitarnym województwa 

świętokrzyskiego w 2019 roku. 



 

Radny Grigor Szaginian zgłosił potrzebę zadania kilku pytań. Poinformował, że zostaną 

przekazane pisemnie i będzie oczekiwał odpowiedzi na kolejnym posiedzeniu Komisji. 

 

Innych uwag nie zgłoszono.  

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przy jednym głosie ,,wstrzymującym 

się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Opinia Nr 63/20 stanowi zał. nr 4. 

Imienny wykaz głosowania jest załącznikiem nr 5.  

 

Ad 4.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania aktywami 

trwałymi samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których podmiotem 

tworzącym jest Województwo Świętokrzyskie. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  przy 6 głosach ,,za’ i dwóch 

,,wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Opinia Nr 64/20 stanowi zał. nr 6.  

Imienny wykaz głosowania jest załącznikiem nr 7.   

 

Ad 5.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody Wojewódzkiemu Szpitalowi 

Zespolonemu w Kielcach na wynajem pomieszczeń o łącznej powierzchni 145,72 m², na 

okres dwóch lat. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Opinia Nr 65/20 stanowi załącznik nr 8.  

Imienny wykaz głosowania jest załącznikiem nr 9.   



 

Ad 6.  

Radni otrzymali informację z realizacji zadań samorządu województwa z zakresu rehabilitacji 

osób niepełnosprawnych dofinansowanych ze środków PFRON w 2019 r. (zał. nr 10). 

 

Radna Agnieszka Buras zgłosiła, że przed głosowaniem nad projektem uchwały z punktu 5. 

potwierdzała swoją obecność w systemie, ale jej głos nie został uwzględniony z uwagi na 

problemy techniczne.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że głosowanie w systemie zostało już zakończone  

i poprosił o wpisanie niniejszej informacji do protokołu.  

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przyjęła informację. 

 

Ad 7. 

Radni otrzymali informację na temat możliwości ujęcia w tworzonym regulaminie udzielania 

zamówień publicznych Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego zapisów 

dotyczących stosowania społecznie odpowiedzialnych zamówień publicznych (zał. nr 11). 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przyjęła ww. informację. 

 

Ad 8.  

Radni otrzymali pismo w sprawie wyboru przedstawiciela Komisji Zdrowia, Polityki 

Społecznej i Spraw Rodziny do udziału w pracach Komisji rozpatrującej wnioski  

o przyznanie stypendiów dla studentów kształcących się na kierunku lekarskim (zał. nr 12). 

 

Przewodniczący Komisji, Waldemar Wrona poprosił o zgłaszanie kandydatów.  

 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Komisji zgłosił kandydaturę radnego Grzegorza 

Gałuszki.  

Radny Grzegorz Gałuszka wyraził zgodę.  

 



Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przy jednym głosie ,,wstrzymującym 

się” wybrała radnego Grzegorza Gałuszkę do udziału w pracach Komisji rozpatrującej 

wnioski o przyznanie stypendiów dla studentów kształcących się na kierunku lekarskim. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13. 

Pismo z informacją o wyborze radnego Grzegorza Gałuszki do udziału z pracach ww. 

Komisji jest załącznikiem nr 14.    

 

Ad 9.  

W sprawach różnych głos zabrała radna Agnieszka Buras, która poruszyła problem dostępu 

mieszkańców województwa do specjalistów i usług medycznych. Wyjaśniła, że z pandemia 

spowodowała ograniczenia w leczeniu schorzeń, które wymagają bezpośredniego kontaktu  

z lekarzem. Podkreśliła, że istnieją sytuacje, w których tzw. teleporada okazuje  

się nieskuteczna i chorzy zostają pozbawieni opieki medycznej. Radna Agnieszka Buras  

w imieniu pacjentów i mieszkańców województwa zaapelowała, aby pomyśleć  

o rozwiązaniach, które mogłyby poprawić sytuację. 

 

Radny Grzegorz Gałuszka z jednej strony zgodził się przedmówczynią, z drugiej zaś 

przypomniał, że radni nie mają wpływu na problemy związane z funkcjonowaniem 

przychodni. Dodał również, że w wyniku ograniczonego dostępu do przychodni, znaczenie 

wzrosła ilość pacjentów przyjmowanych na szpitalnych oddziałach ratunkowych. 

 

Radny Grigor Szaginian, poparł apel radnej Agnieszki Buras i zgodził się z opinią radnego 

Grzegorza Gałuszki. Wskazał na konieczność podjęcia działań na rzecz zwiększenia 

dostępności pacjentów do służby zdrowia oraz dodał, że najbardziej miarodajnym źródłem 

wiedzy na temat skali problemu byłaby statystyka zestawiająca liczbę zgonów z powodu 

Covid – 19 z liczbą osób zmarłych w wyniku braku pomocy lekarskiej. 

 

Głos zabrał Wicemarszałek Województwa Marek Bogusławki, który wyjaśnił,  

że w tej sprawie spotkał się z Wojewodą Świętokrzyskim, Zbigniewem Koniuszem. Dodał,  

że podjęto konkretne działania polegające na zleceniu Narodowemu Funduszowi Zdrowia 

przeprowadzenia kontroli w zakresie funkcjonowania podstawowej opieki zdrowotnej, 

udzielania teleporad i możliwości dotarcia pacjenta do gabinetu lekarza. Jednocześnie 



podkreślił, że obecnie tzw. telemedycyna staje się coraz bardziej popularną formą 

świadczenia usług medycznych i cały czas jest w fazie rozwoju.  

  

W dalszej dyskusji na temat problemów związanych z funkcjonowaniem służby zdrowia  

w czasie epidemii udział wzięli: Wicemarszałek Województwa Marek Bogusławski, 

Przewodniczący Komisji Waldemar Wrona oraz radni Agnieszka Buras, Piotr Żołądek  

i Grzegorz Gałuszka. 

 

Innych spraw nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji Waldemar Wrona zamknął posiedzenie.  

 

        

        Przewodniczący Komisji 

              Waldemar Wrona  

Protokół sporządziła: Maria Ganczarek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


